
 

 
 

Zápis z  jednání kontrolní komise VOS 
dne 3. října 2014 

 
 
 
Přítomni:  RNDr. L. Bauer CSc., Ing. J. Luňáček PhD. MBA., PhDr. B. Voženílek MBA. 
 
 
 
1. Kontrola zápisu ze dne 19. srpna 2014. 

 
 

KK provedla kontrolu plnění bodů zápisu ze dne 19.8.2014. Členským příspěvkům a 
evidenčním listům jakož i fondu Pioneer jsou věnovány samostatné body jednání. 
 

 
 
2. Projednání zápisu z výboru VOS ze dne 25. června 2014.  

 
 
KK vzala na vědomí zápis z jednání výboru VOS dne 17.9.2014.  
 
 
 

3. Platební morálka a evidenční listy ZO. 
 
 
KK opětovně projednala tuto záležitost. Do konce srpna doplatila dlužné členské příspěvky 
pouze jedna ZO. KK doporučuje, aby výbor po vyhodnocení výpisu z účtu za září (ten ještě 
KK neměla k dispozici) upozornil zbývající ZO doporučeným dopisem, aby mohl sjezd VOS 
tuto záležitost definitivně uzavřít v souladu se stanovami. 
 
  
 

4. Fond Pioneer. 
 
 
Kontrolní komise se na svém jednání zaměřila i na vývoj investovaných prostředků ve fondu 
Pioneer. Tato činnost byla motivována tím, zda v současné době neexistuje jiná možnost, kam 
umístit volné finanční prostředky. V dalším textu bude popisován vývoj za rok 2013 a 2014 v 
návaznosti na možný vývoj. Vývoj hodnoty podílového listu za sledované období je 
následující:  



• Od ledna 2013 do dneška je průměrná hodnota podílového listu 1,008979176 Kč. Směrodatná 
odchylka za toto období je 0,027330029 Kč. Zjednodušeně lze tedy říci, že fond se chová 
poměrně stabilně bez zásadních výkyvů v hodnotě podílového listu. 

• Zhodnocení za sledované období je ale velice negativní. Roční výnos je pouze -1%, za dva 
roky cca -0,5 %. Proto výkonnost fondu nestačí ani na reálný pokles hodnoty působením 
inflace. 

• Pravidelně se asi v cca 6 měsíčních cyklech střídá pokles hodnoty na cca 0,9 Kč na následně 
nárůst na cca 1 Kč. Protože poslední vrchol byl zhruba před několika týdny, čas prodeje by 
bylo vhodné načasovat do oblasti vrcholu za cca půl roku. Viz následující graf: 
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Jaké jsou jiné možnosti zhodnocení? Jednoznačně spořící učet u libovolné banky. Jako 
perspektivní se v současné době jeví možnost Spořícího účtu u Equa Bank, kam VOS převedl 
svůj běžný účet. Zhodnocení by se mělo pohybovat kolem cca 1%, což sice zcela nepokryje 
inflaci, ale je výhodnější a bezpečnější než fond Pioneer. Skutečné podmínky budou ale vždy 
dány individuálním vyjednáváním a mohou být odlišné od deklarovaných a zde uvedených. 
 
 
 

5. Pozvánka na seminář firmy ODBORCONSULT-D. 
 

 
KK se seznámila s pozvánkou na seminář Hospodaření a činnost odborových organizací 
včetně změn 2014/2015, která byla rozeslána do ZO. Podle náplně uvedené v pozvánce se 
jedná o aktuální a důležité informace. KK by spíše předpokládala, že takto zaměřený seminář 
připraví  ČMKOS. KK doporučuje výboru zvážit vyslání pracovnice sekretariátu a případně i 
některého člena výboru a kontrolní komise na tento seminář, aby VOS měl k dispozici 
informace a materiály z tohoto semináře, a následně zvážit zařazení těchto témat na příští 
aktiv.  

 
 
 
 



6. Příprava nových stanov VOS.  
 
 

PhDr. Voženílek informoval o jednání komise pro změnu stanov VOS. KK doporučuje pro 
další jednání inspirovat se novými stanovami ČMOS PŠ zejména co se týká právních 
formulací ve vazbě na nový OZ. 
 
 
 

7. Různé. 
 
 

• Ing. Luňáček informoval o materiálech z MSDU OS. Problémem je zejména pokračující 
pokles cen nemovitostí a pokles zájmu o pronájem. Co se týká hotelu Olšanka, bude nutné 
najít náhradu za pokles tržeb způsobený propadem zájmu ruské klientely, na niž se 
doposud tento hotel specializoval. 

• Termín příštího jednání KK: 10.11.2014 ve 12.30 hod. 
 
 
 
V Praze 3.10.2014                       Za správnost: Dr. Bauer 
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